



# သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ချက်ချင်းထုတ်ပြန်ရန်- ၂၀၁၉ မေလ ၇ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

## ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင်လျက်ရှိသည့် အစိုးရဝန်ကြီးဌာနများအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင်မှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လွယ်ကူချောမွေ့ ခိုင်မာစေရန် ရည်ရွယ်

နေပြည်တော်။ ။ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာန (DICA) နှင့် UK aid ၏အစီအစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်သော The DaNa Facility တို့မှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အစိုးရဌာန(၁၆)ခုမှ အရာရှိ(၅၀)ကျော်နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ရေးနှင့် လွယ်ကူချောမွေ့စေရေး တစ်နေ့တာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် နိုင်ငံရပ်ခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ၏ လိုအပ်ချက်များနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအပေါ် မလိုလားအပ်သည့် သက်ရောက်မှုများ၊ ထိုသက်ရောက်မှုများအား ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် DICA နှင့် မည်ကဲ့သို့ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ကို တက်ရောက်လာကြသော အရာရှိများအကြား ပိုမိုနားလည်လာစေရန် တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသည် ပြည်တွင်းပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ မြှင့်တင်အားပေးမှု၏ တစ်စိတ် တစ်ဒေသဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံရှိ အခြားပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများတွင်လည်း ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ ဒုတိယအကြိမ်ဆွေးနွေးပွဲကို အောက်မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ရန်ကုန်မြို့တွင် မေလ ၁၆-၁၇ရက်များတွင်လည်း ကောင်း၊ တတိယအကြိမ်ဆွေးနွေးပွဲကို အထက်မြန်မာပြည်အတွက် မန္တလေးမြို့တွင် မေလ ၂၀-၂၁ရက်များတွင်လည်းကောင်း ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲအားလုံးတွင် DICA နှင့် DaNa Facility တို့ ပူးပေါင်း၍ မြန်မာဘာသာသို့ ပြုစုထားသည့် United Nations Economic and Social Commission for Asia and the Pacific (UNESCAP) ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ရေးနှင့် လွယ်ကူချောမွေ့စေရေး လက်စွဲစာအုပ်ကိုလည်း မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးအောင်နိုင်ဦးက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လွယ်ကူချောမွေ့ရေးနှင့် ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်း၏ အရေးပါပုံကို အလေးထား ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ “ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် လွယ်ကူချောမွေ့စေရေး ဆိုသည်မှာ ဒဂုံပြားတစ်ခု၏ ခေါင်းနှင့်ပန်းကဲ့သို့ပင် ခွဲခြား၍ မရနိုင်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ကူညီပံ့ပိုးမှုမရှိလျှင် ထိရောက်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ခြင်း မရှိနိုင်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်အရ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဆင်းရဲမွဲတေမှု လျှော့ချရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရေးတို့၏ အရေးပါမှုကို အလေးထားကြောင်း၊ ကူညီပံ့ပိုးခြင်း၊ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ညီညွတ်မှုတရား၊ ဟန်ချက်ညီအောင် ထိန်းညှိခြင်း စသည်တို့မှာ မိမိတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆွဲဆောင်ရေး စီမံကိန်းနှင့် လျာထားချက်များအတွက် အထူးအရေးကြီးကြောင်း” ပြောကြားသွားပါသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် တာဝန်ခံယူမှုရှိပြီး အများနှင့် အကျုံးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ ငွေရေးကြေးရေး ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး အသီးသီးရှိ စီးပွားရေးဝန်းကျင်နှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစရှိသည်တို့၏ နောက်ဆုံးတိုးတက်ဖြစ်ပေါ်မှုများကို ပြန်လှန်သုံးသပ်ခဲ့ကြပါသည်။ ၎င်းတိုးတက်မှုများသည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဝန်းကျင်ကို ခိုင်မာတည်တံ့စေသည့်အပြင် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ အထူးသဖြင့် ဝေးလံခေါင်ဖျားသည့် ဒေသများမှ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးတို့ အတွက် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးပေးရန်နှင့် ဝင်ငွေများ တိုးတက်လာစေရန် လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်ပါသည်။ အပြိုင်အဆိုင် အားကောင်းသည့် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးတို့၏ အားသာချက်များကို အခြေခံ၍ တာဝန်ခံယူမှုရှိပြီး အများနှင့် အကျိုးဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆွဲဆောင်နိုင်ခြင်းသည် နိုင်ငံတော် လုံခြုံရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အခြေခံကျသည့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးသာယာဝပြောမှု စသည်တို့ကို ပံ့ပိုးပေးရာတွင် အဓိကကျသည့် ကဏ္ဍမှ ပါဝင်လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

DaNa Facility ၏ အကြီးတန်းအကြံပေး Peter Brimble က 'ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍကတစ်ဆင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းနဲ့ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူတွေကို အကျိုးပြုနိုင်မယ့် နည်းလမ်းများစွာရှိတာကို ကျွန်တော်တို့ အားလုံး သိရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အရေးကြီးတဲ့ အချက်က ကျွန်တော်တို့ ယနေ့လုပ်ဆောင်နေတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနဲ့ စီးပွားရေးဝန်းကျင်ကို ဘယ်လိုပံ့ပိုးပေးနေတယ် ဆိုတာပါပဲ။ ဒီဆန်းသစ်တီထွင်တဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ရေးနှင့် လွယ်ကူချောမွေ့စေရေး ဆွေးနွေးပွဲဟာ အစိုးရရဲ့ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလုံးစုံချဉ်းကပ်ပုံ အတွက် မရှိမဖြစ် အရေးပါတဲ့ အစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်'ဟု ပြောကြားပါသည်။

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဖြင့် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးအားလုံးအတွက် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ရှင်သန်နိုးကြားစေမည်ဖြစ်ကာ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတိုးတက်ခြင်းနှင့် အများပြည်သူမှ မိမိတို့မျှော်မှန်းသည့်အိမ်မက်များကို ဖော်ဆောင်ပြီး ဘဝတိုးတက်မှု ရှိလာမည်ဖြစ်ပါသည်။ ခြုံငုံသုံးသပ်ရလျှင် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမှတစ်ဆင့် ဆင်းရဲမွဲတေမှုနှင့် မမျှတမှုတို့ကို လျော့ချနိုင်ပြီး အမျိုးသား ထုတ်ကုန်စွမ်းအား၊ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းနှင့် စီးပွားရေးလုံခြုံမှုတို့ကို အားဖြည့်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

**ဦး**

အယ်ဒီတာများအတွက် မှတ်စုတို-  
အသေးစိတ်ထပ်မံ သိရှိလိုပါက DaNa Facility ပြန်ကြားဆက်သွယ်ရေးဌာန ဖုန်း +၉၅ ၉၇၈၂၅၀၀၇၅၂ (သို့) အီးမေးလ် danapress@danafacility.com ကို ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**DaNa Facility-** DaNa Facility သည် UK aid ကထောက်ပံ့လျက်ရှိသော အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး မေလ ၂၀၁၆ တွင်စတင်အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ပါသည်။ ဤအစီအစဉ်သည် UK aid ၏ ပိုမို ကျယ်ပြန့်လှသော 'မျှဝေကြွယ်ဝခြင်း အတွက် လုပ်ငန်း' (BSP) အစီအစဉ်၏ ကဏ္ဍ ၃ ရပ်တွင် တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်ပါသည်။ DaNa Facility သည် DAI ဥရောပနှင့် KPMG ၏ အကောင်အထည်ဖော်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တာဝန်ယူမှုရှိပြီး စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်နေသော စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုန်သွယ် စီးဆင်းမှု တိုးမြှင့်ခြင်းမှတစ်ဆင့် အားလုံးပါဝင်သော စီးပွားရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်မှုနှင့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပံ့ပိုးလျက်ရှိပါသည်။

DaNa Facility အကြောင်း ထပ်မံသိရှိလိုပါက [www.danafacility.com](http://www.danafacility.com) တွင် ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပြီး DaNa Facility ၏ [Twitter](#) | [Facebook](#) များတွင် ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပါသည်။